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Zadeva: Vprašanja Inženirske zbornice in odgovori SLS 

 

1. Kje vidi vaša stranka vlogo inženirske stroke in gradbeništva v prihodnosti?  
 
V SLS se v celoti strinjamo z Lizbonsko strategijo EU o prehodu v družbo znanja in jo vidimo 
kot sestavni del lastne gospodarsko-razvojne strategije. Koncept našega gospodarskega 
razvoja in zagotavljanja konkurenčnosti našega gospodarstva gradimo na znanju in njegovi 
materializaciji v novih proizvodih in storitvah. Pri tem ima inženirska stroka osrednji pomen. V 
času, ko iščemo izhod iz gospodarske krize, je pomen inženirske stroke še toliko večji. Smo 
mišljenja, da finančna sanacija gospodarstva sama po sebi ne zadostuje. To potrebuje nove 
in tehnološko posodobljene proizvode z bistveno višjo dodano vrednostjo na zaposlenega. 
Te lahko da samo inženirska stroka. 
Gradbeništvo ima v sklopu inženirskih strok svoje področje. Od njega pričakujemo, da bo na 
tem področju dalo svoj prispevek k prehodu v družbo znanja in mednarodni konkurenčnosti 
RS. 
 
2. Ali vidite gradbeništvo kot strateško pomembno panogo? 
 
Gradbeništvo je tako kot tudi druge inženirske panoge za nas strateškega pomena, še 
posebej zato, ker ima številne multiplikativne učinke. 
 
3. Kaj boste naredili, da bomo v Sloveniji dvignili delež gradbeništva v BDP na 6 do 
8%, kot znaša trenutno povprečje v EU? 
 
Pri oblikovanju vladne koalicijske pogodbe se bomo zavzemali, da se iz proračuna 
dolgoročno letno vsaj 3 % BDP nameni za izboljšave (novogradnje in sanacije) infrastrukture 
in ekološko sanacijo stanovanjskega fonda. Evropska sredstva naj bi ta vlaganja okrepila še 
za predvidenih 1,5 %. Dodatnih 1,5–3,5 % bo sledilo tem spodbudam iz privatnega sektorja. 
 
4. Ali podpirate memorandum? 
 
Glavne usmeritve memoranduma podpiramo, o določenih vprašanjih pa bi bilo smiselno 
vzpostaviti konstruktiven dialog. 
 
5. Katere zahteve (točke) memoranduma boste izvedli, če boste sestavljali novo 
vlado? 
 
a) Ustanovitev novega ministrstva za gradbeništvo se nam ne zdi najboljša rešitev. 
Gradbeništvo je tesno povezano s številnimi resorji, posebej še z investicijskim področjem, ki 
ga bi bilo smiselno poveriti posebej za to imenovanemu državnemu sekretarju. Njegovo 



mesto je lahko na enem od obstoječih ministrstev (infrastruktura in prostor, gospodarstvo …). 
Možna in morda najbolj učinkovita bi bila rešitev, da bi bilo njegovo mesto v kabinetu 
predsednika vlade. 
b) Stabilnost bi zagotavljali z  definiranimi minimalnimi vlaganji v infrastrukturo (glej točko 3). 
c) V kolikor bi po volitvah vstopili v vlado, bi bilo to za nas sprejemljivo samo ob jasni 
koalicijski zavezi celovite novelacije Zakona o graditvi objektov in Zakona o javnem 
naročanju. Bistvena sprememba pri prvem bo jasna in mednarodno primerljiva odgovornost 
vseh deležnikov v procesu gradnje, pri drugem pa določena prednost tehnološko-
naprednejšim rešitvam in ponudbam, cilju, da se na razpis javi več ponudnikov kot doslej in 
skrajšanju postopkov, v katerih morajo deležniki imeti bistveno večje odgovornosti kot doslej.  
d) V tržnem gospodarstvu je ustvarjanje kakovostnih delovnih mest predvsem naloga 
gospodarstva, naloga politike pa je, da zagotovi pogoje za razvoj gospodarstva. V tej nalogi 
nameravamo gospodarstvo podpreti z zadostnimi in kakovostnimi človeškimi viri, z 
ugodnejšim davčnim okoljem in z modifikacijo Zakona o javnem naročanju. Za zagotavljanje 
kakovostnih in zadostnih človeških virov nameravamo vpis na terciarno izobraževanje 
prilagoditi potrebam na trgu dela in v prihajajočem mandatu dvigniti njegovo financiranje na 
1,5 % BDP. S tem bi se financiranje inženirskih študijev na študenta vsaj podvojilo. To bi 
zagotavljalo boljšo opremljenost in kakovostnejši študij. 
e) Vlaganje v znanje in strokovno usposabljanje zaposlenih so v privatnem, tržnem 
gospodarstvu primarno naloga podjetij in gospodarskih združenj. Znanje in strokovno 
usposobljeni sodelavci predstavljajo konkurenčno prednost vsakega podjetja in del njegove 
strategije za nastop na trgu. V to se država in politika ne moreta neposredno vmešavati. 
Odločno pa se bomo zavzeli za uvedbo občutnih davčnih olajšav za vlaganja v znanje in 
razvoj (R & D) kot integralni del prehoda v družbo znanja (glej odgovor na 1. vprašanje). 
 
6. Ste pripravljeni na (trajen in) konstruktiven dialog s podpisniki memoranduma? 
 
Že pred objavo memoranduma smo načrtovali, da bi državni sekretar, odgovoren za 
gradbeništvo ali širše za investicije, oblikoval svoj strokovni svet iz vrst podjetij in 
izobraževalnih in raziskovalnih ustanov. V podpisnikih memoranduma vidimo dobrodošlo 
jedro takega sveta. Če bomo zastopani v Vladi RS, verjamemo da bomo lahko tvorno 
sodelovali. 
 
7. Ali boste ustanovili vladni strateški svet za gradbeništvo? 
 
Če bomo del vladne koalicije, bomo podprli ustanovitev Sveta za gradbeništvo in 
pričakujemo plodno sodelovanje. 

 

 
 
  


